
Protokół 
XLIV sesji Rady Osiedla św. Łazarz 

z 24 maja 2018 r. 
 
Sesja Rady Osiedla Św. Łazarz odbyła się w siedzibie Rady Osiedla przy 
ul. Wyspiańskiego 27. Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godz. 18:20. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 
 
W obecności kworum (13 osób obecnych) obrady XLIV Sesji Rady Osiedla Św. Łazarz 
otworzył Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta powołano Przewodniczącego Rady. 
 
 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania 

o nieuwzględnianie przystanków autobusowych w projekcie remontu ul. Kolejowej. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, zaproponował, aby w projekcie remontu 
ul. Kolejowej nieuwzględniano rozwiązań mających służyć zapewnieniu warunków 
umożliwiających funkcjonowanie na tej ulicy linii autobusowej. Wobec faktu, iż Zarząd 
Transportu Miejskiego nie ma w planach poprowadzenia linii autobusowej wzdłuż 
ul. Kolejowej, dalsze uwzględnianie rozwiązań takich jak szersza jezdnia lub przystanki 
autobusowe, mija się z celem. Przy dalszym projektowaniu remontu ul. Kolejowej można 
będzie:  
- zaprojektować węższą jezdnie;  
- zastosować zmiany jej geometrii spowalniające ruch samochodowy i zwiększające 
bezpieczeństwo pieszych (np. esowanie drogi, azyle dla pieszych, zwężenia jezdni, rondo na 
skrzyżowaniu ulic Kolejowej i K. Potockiej oraz minirondo na skrzyżowaniu ulic Kolejowej 
i Granicznej).  
Uzyskaną dzięki temu przestrzeń w pasie drogowym będzie można wykorzystać na pasy 
zieleni (również wysokiej – drzewa). Zapewnienie na ul. Kolejowej zieleni w pasie 
drogowym było jednym z postulatów mieszkańców podnoszonych podczas konsultacji 
dotyczących przedmiotowego remontu. Przestrzeń uzyskaną w miejscu projektowanych 
wcześniej przystanków autobusowych można przeznaczyć na realizację kolejnego 
z postulatów mieszkańców - zapewnienia miejsc parkingowych, bądź na większe „wyspy” 
zieleni, w zależności od miejscowego zapotrzebowania na miejsca parkingowe dla 
mieszkańców (ustalonego na podstawie badań napełnienia miejscami parkingowymi 
przygotowanymi dla wprowadzenia na Łazarzu Strefy Płatnego Parkowania). Rozwiązania 
służące uspokojeniu ruchu oraz projektowana zieleń w pasie drogowym powinny współgrać 
ze sobą. Za pomocą zaprojektowania zieleni, zwłaszcza tej wysokiej, należy „zwęzić 
optycznie” ul. Kolejową, wzmacniając oddziaływanie elementów zmiany geometrii jezdni. 
Efektem takiego działania powinno być zaprojektowanie ul. Kolejowej, nie jako szerokiej 
i prostej ulicy, ale uliczki bardziej lokalnej, służącej potrzebom mieszkańców, zwłaszcza tych 
niezmotoryzowanych.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za –13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 



 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIV/288/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 3). 
 
4. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania najmu gruntu przy ul. Łukaszewicza. 

 
Rada postanowiła odstąpić od opiniowania do momentu przeprowadzenia wizji lokalnej 
przez Zarząd Osiedla. 
 
5. Wolne głosy i wnioski. 
 
Na sesję Rady przybyli przedstawiciele Kolektywu Kąpielisko, którzy przedstawili swoje 
stanowisko dotyczące realizacji Pływalni Krytej i Toru Wrotkarskiego na terenie Parku 
Kasprowicza oraz wg przybyłych likwidacji ogrodu społecznego.  
Przewodnicząca Zarządu Osiedla przypomniała, że Kolektyw Kąpielisko otrzymał na 
potrzeby swojej działalności teren przylegający do pływalni letniej na czas określony, do 
czerwca 2018 r. POSIR ze swoich środków ogrodził ten teren, wykonał przyłącza wody 
i prądu. Przewodniczący Rady przypomniał z kolei, że plany budowy kompleksu pływalni 
i toru wrotkarskiego były wielokrotnie prezentowane publicznie i nie budziły zastrzeżeń. 
Mieszkańcy Łazarza i Grunwaldu wielokrotnie sygnalizowali konieczność budowy tych 
obiektów i zbierali podpisy popierające ich budowę. Ogólnodostępna kryta pływalnia to 
obiekt wyczekiwany także przez placówki oświatowe na prowadzenie zajęć z dziećmi. 
Działka inwestycyjna wzdłuż ul. Reymonta była przeznaczona pierwotnie w 2003 roku na 
budowę lodowiska krytego. Po niezrealizowanej/porzuconej budowie, pozostały fundamenty 
betonowe niemalże na całej powierzchni. Obecnie fundamenty te zarośnięte są wyrosłymi 
w ostatnich latach drzewami - samosiejkami. Teren ten jest niedostępny dla mieszkańców, 
korzystanie z niego jest niebezpieczne z uwagi na zalegające bryły betonowe, obrośnięte 
korzeniami drzew. Zagospodarowanie tego terenu na jakikolwiek cel wiąże się 
z koniecznością uprzedniego usunięcia płyt/brył betonowych, co skutkować będzie 
koniecznością usunięcia porastających je drzew. 
W związku z wygaśnięciem umowy najmu terenu ogrodu społecznego przez Kolektyw 
Kąpielisko od POSiR, Rada Osiedla Św. Łazarz wspólnie z POSiR i Wydziałem Gospodarki 
Nieruchomościami, zaproponowała zamiennie, dwa razy większy, ogrodzony i częściowo 
zagospodarowany teren sąsiadujący z obecnym ogrodem Kolektywu Kąpielisko na dalsze 
prowadzenie  działalności. Ustalono, że teren zamienny (działka nr 20/81) przejmie w zarząd 
od WGN Przedszkole nr 32 i udostępni na działania Kolektywu Kąpielisko. Rozmowy w tej 
sprawie prowadzone będą w dniu 5 czerwca w WGN, zaproszenie na spotkanie otrzymała 
Rada Osiedla, Kolektyw Kąpielisko i Przedszkole 32. Teren obecnie użytkowany przez 
Kolektyw Kąpielisko należy do pływalni letniej i będzie przez nią zagospodarowany. 
Przedstawiciele Kolektywu Kąpielisko poinformowali, że będą uczestniczyć w rozmowach 
dotyczących otrzymania nowego/zamiennego terenu na działalność ogrodu. 
 
6. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 
obrady sesji. Sesję zakończono o godz.19.15. 
 
 
Protokół sporządził:                                                                          Przewodniczący obradom: 
   (-) Filip Olszak                                                                            (-)  Filip Olszak 
 
 



 
Przewodniczący        Poznań, 22 maja 2018 r. 
Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

 
W uzupełnieniu do zawiadomienia o zwołaniu XIV sesji Rady Osiedla Św. Łazarz na dzień 

24 maja 2018 r. o godz. 17:45 przedstawiam następujący porządek obrad: 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania 

o nieuwzględnianie przystanków autobusowych w projekcie remontu ul. Kolejowej. 

4. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania najmu gruntu przy ul. Łukaszewicza. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie sesji. 

 

 

 
Przewodniczący 

Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

                    (-) Filip Olszak 

 
 
 


